
 
7. november 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor stor er boligmanglen i hele landet? Hvordan er behovet fordelt på bosteder? 

2. Hvem af følgende grupper studerende, familier, børnefamilier, unge, folk med 

handikap og enlige har størst behov for boliger?  

3. Hvor mange offentligt ejede bygninger er der i hele landet, og hvordan er ejerskabet 

fordelt af disse mellem kommuner og Selvstyret? 

4. Har Naalakkersuisut planer om at undersøge, hvor der er størst behov for boliger? 

5. I de sidste fem år hvor mange boliger har Selvstyret solgt til kommunerne? Hvor store 

er disse boliger? Hvordan er disse fordelt mellem de forskellige steder? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluk Heilmann, Atassut) 

Begrundelse: 

Som Inatsisartut medlem er det en stor udfordring at gøre noget ved problematikken om 

boligmanglen, især også fordi ansvaret er blevet overdraget til kommunerne. Derfor er det også her 

vigtigt at få afklaret, hvor mange boliger Selvstyret har solgt til kommunerne, samt hvor disse 

ligger. 

Da behovet er stort, og det er i visse steder et større problem end andre steder. Derfor vil jeg gerne 

vide hvor stort problematikken er. 

Jeg ønsker at få svar inden 10 arbejdsdage. 

 


